
Beretning 2023
Indledning
I forhold til beretningen for 2022, har 2023 været et mere stille år. Der er dog sket en 
masse rundt i klubbens idrætsgrene. Heldigvis er medlemsantallet gået frem, efter de 
turbulente år med covid-19 og medlemsnedgang. Vores navneskifte i 2022 til Parasport 
Aalborg er efterhånden faldet på plads. En rigtig beslutning på det rette tidspunkt, nu 
ved de fleste, at vi er Parasport Aalborg.  

Bestyrelsens arbejde
Vi har i bestyrelsen brugt meget tid på økonomi og budgetter. Midt i året, viste vores 
budgetter, at den var helt galt med klubbens økonomi. Vores bestyrelsesmøder hand-
lede mest om at få klubbens økonomi på ret køl igen. Alt blev vendt, og der blev skåret 
hist og her. Heldigvis var de budgettal, vi havde beregnet, forkerte, og vores økono-
mi var ikke helt tosset. Den forventede kontingentstigning er dermed trukket tilbage. 
Det gode ved gennemgangen var, at vi fandt nogle mindre besparelser hist og her. Be- 
sparelser, som ikke mærkes af medlemmerne, men udgifter vi normalt ikke ville have 
haft fokus på. 
Der har også været fokus på at skaffe frivillige til idrætten. Det er ikke sjovt, når vi inden 
sommerferie ingen fodboldtræner har til sæsonstarten. Eller, der mangler personale til 
omklædningen i Vadum Svømmehal. I vores samfund er det blevet svært at rekruttere 
frivillige. Vigtigt, at vi har et godt miljø, et sted der er sjovt og godt at være frivillig. Vi 
har også valgt at belønne vores frivillige med en træningsdragt eller fleecejakke med 
klubbens logo.  
Efter generalforsamlingen sidste år meddelte klubbens formand Jan, at det ville være 
hans sidste periode. Der gik et arbejde i gang med at finde hans afløser. Heldigvis var 
løsningen tæt på, nemlig Per Kristensen. Per sidder i den nuværende bestyrelse, og 
mange kender ham fra svømning i Gl. Lindholm. Vi håber, at generalforsamlingen vil 
bakke op om valget af Per som klubbens nye formand. 

Økonomi
Som tidligere beskrevet har økonomien været bestyrelsens ømme tå i 2023. Men det 
endte heldigvis lykkeligt.  
Bestyrelsen har i mange år hørt om utilfredse meninger om kommunegebyret. Så fra 
2023 blev det besluttet, at kun dem, der bor uden for Aalborg Kommune og benytter 
Vadum Svømmehal (det er her de store udgifter er), skulle betale dette gebyr. Det ville 
koste ca. kr. 30.000, men holdningen var også, at flest muligt skal have mulighed for at 
dyrke idræt. Det blev også billigere at gå til bowling. Vi startede nye idrætter, men måtte 
også konstatere, at det ikke faldt heldigt ud. Men da der var søgt fondsmidler hjem til 
opstart af disse idrætter, har det ikke koster os noget. 
Vores tilskud fra Aalborg Kommune er også faldet. Pt. kan vi ikke gøre noget ved det, da 
vi er i en periode, hvor et nyt tilskudssystem skal afprøves. Det vil først blive evalueret i 
efteråret 2024. Men det har kostet os ca. kr. 70-80.000. Det store problem i systemet er, 
at der er en fast sum penge, som skal deles mellem alle klubber, der har handicapidræt. 
Oplever man så en medlemstilgang, som vi f.eks. har gjort, ja så får man bare færre 
penge. 
Heldigvis er vi en forening, der på mange måder prøver at have et fornuftigt forhold til 
udgifter – sætter tæring efter næring. Stort set alle fællesudgifter er blevet set efter, og 
mange nye løsninger er fundet med besparelser til følge. 
Årets resultat er derfor tilfredsstillende – og alle kan føle sig sikre på, at vi vil være på 
tæerne for fortsat at have en fornuftig økonomi.
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Resultater
Som skrevet tidligere, har 2023 været et stille år – hvis vi måler det i FM, EM og VM. 
FM: Áki Joensen fra boccia er heldigvis ”fast inventar” i boccia. Han vandt det individu-
elle FM i hans klasse. Stærkt Áki.  
En ny skal her nævnes Henrik Nielsen i ergometer – indendørs kajak - (dejligt, så bliver 
man ikke våd     ). Henrik kæmpede sammen med rask-idrætten, da der ikke findes ræk-
ker for parasport. Så han havde nærmest ”motorpace” fra de raske. Det blev dog til guld 
for Henrik i både 200 meter og 500 meter. Men så var der også dømt ”udsolgt”. Der var 
lagt en plan for 500 meter heatet, men det blev til 500 meter spurt. Stærk roet Henrik. 
VM – ingen individuelle titler, men til gengæld en flot deltagelse på landsholdet i Power- 
chair Football. Kasper V. Petersen, Tobias S. Clausen og Thorbjørn Krarup var alle med i 
Australien og fik en flot 5. plads. 
World Games: Stefan Lønvad vandt i badminton (double) og Stefan Nielsen vandt i 
håndbold. 
World Dwarf Games: Det sker ikke så tit, at vi har nogen med, men Michael Hansen stil-
lede op i boccia (double) og vandt sølv. I bordtennis blev det til en bronzemedalje.  
Tillykke til alle ovennævnte personer. Vi ved, at I alle har været flittige med træningen. 
Forhåbentlig, kan jeres resultater være med til, at flere vil prøve nå de store resultater 
og oplevelser. Men alle skal samtidig vide, at vi er en forening for både elite- og bredde- 
idræt. 

Tumbling Stars - Rising Stars
Vi samarbejder med Parasport Danmark om Tumbling Stars og Rising Stars. Begge 
dele er startet op af Peter Rosenmeier. Rekrutteringen af fremtidens stjerner inden for  
parasporten var gået i stå. Det skulle der gøres noget ved, hvis Danmark skulle fortsætte 
med at have deltagere med ved de store stævner. Rising Stars har været i gang i nogle 
år, uden at vi har været en del af projektet. Nu er der endelig sket noget i Aalborg. Der er 
blevet startet et Rising Stars svømmehold op. Tumbling Stars er et nyt projekt, som er 
for børn fra 3 til 6 år med fysisk handicap. I Aalborg trænes der hver anden uge i Nord-
kraft. Flere gange før KIDZ Hop og Spring. De to ting harmonerer godt sammen, da KIDZ 
Hop og Spring er for børn fra 6 år. Spændende at følge disse to projekter i fremtiden. 
Måske finder vi klubbens næste paralympiske deltager blandt disse børn.

KIDZ-idræt
KIDZ Hop og Spring er fortsat en stor succes. Der kommer stadig nye deltagere til. For 
mange af vores unge medlemmer, er det deres første møde med parasporten. Der er 
også godt gang i de fleste af vores KIDZ idrætter. Svømning, fodbold og parkour kører 
godt, og der kommer nye deltagere til. 
Vi måtte desværre stoppe KIDZ Happy Dance igen. Vi havde fundet stedet og instruk-
tørerne hos GAME Aalborg. Vi var også kommet godt i gang, men vi kunne ikke fasthol-
de deltagerne. Skulle interessen komme tilbage, kan vi ret hurtigt starte op igen. KIDZ 
Floorball manglede også deltagere. Heldigvis kunne deltagerne være med på Aalborg 
Flyers børnehold. Der arbejdes på at få startet et selvforsvar hold op. Der arbejdes hårdt 
på at finde en samarbejdsklub.  
Vores el-hockey afdeling var tidligere en af de største i landet. Sådan er det desværre 
ikke længere. Men det er desværre også gældende på landsplan. En stor skam, da flere 
af vores medlemmer med fysisk handicap, startede med at spille el-hockey. Måske kan 
Tumbling Stars projektet være med til at få startet et børnehold? 

Events - den 3. halvleg
På sidste generalforsamling blev "Fredagscaféen" efterlyst. Vi fik sammensat en gruppe
 på 4-5 personer, og de har haft held til at starte "Fredagscaféen" op igen. Indtil videre er 
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det ikke blevet en månedlig event, men det skal forhåbentlig bare løbes i gang. Vi håber, 
at flere af vores medlemmer får lyst til at deltage i dette arrangement.

Mange af vores afdelinger er gode til at lave forskellige events. Det er så vigtigt, at der 
sker andet end at dyrke sport sammen. Fælles spisning efter træningen, svømning der 
tager ud til pizza og bowl, fodbold der tager ud og ser AaB, racerunning der tager til 
Vadum og svømmer, eller man tager en tur i biffen sammen. Det giver et rigtig godt 
sammenhold i afdelingen. Det giver også nye medlemmer, når det spredes, at her hyg-
ger vi os.

Klubben har også lavet forskellige events. Klubbens ungdom var på tur til Fårup Som-
merland i øs regnvejr (men der var ikke kø). Der var også arrangeret en tur til Randers, 
hvor det var muligt at komme ud at køre i 4WD biler i en grusgrav. En stor succes som 
gentages i 2024. 

Powerchair Football - kørestolsfodbold
Vi har et af landets bedste hold inden for Powerchair Football. Holdet vandt en flot sølv-
medalje ved FM og kvalificerede sig dermed til Champions Cup i Paris i juni måned. Det 
er forbundet med mange udgifter, når et helt hold skal afsted til turneringen. Det er 
ikke bare et alm. fodboldhold, der skal afsted i en bus og bo flere i en sovesal. Der skal 
køres mange km i flere biler fyldt op med udstyr, ledsagere/hjælpere, hotelophold m.m. 
Klubben giver dem selvfølgelig støtte til turen, men vores økonomi tillader kun et lille 
beløb i forhold til turens budget. Da det er en ihærdig afdeling, har de lavet en del tiltag 
for at komme i mål. Sjove konkurrencer, fondsansøgninger, sponsorstøtte m.m. De er 
næsten i mål, men der mangler stadig lidt. Spændende af følge holdet til Champions 
Cup. Sikker på at turneringen bliver live streamet. 

Nedskæringer i kommunerne
Desværre spares der i kommunerne - budgetterne hænger ikke sammen. Et sted vi ople-
ver, at der spares, er på ledsagerordninger på bostederne og hos borgere, der skal have 
hjælp for at komme til idræt. Den ugentlige svømning i Vadumhallen vil aldrig være det 
samme, som en tur i svømmehallen en gang imellem. Det er ikke rimeligt, at ”de svage”, 
dem som ikke kan råbe op, går glip af den vigtige idræt og muligheden for at være en del 
af samfundet. I forvejen er denne gruppe den mest inaktive og den der har den dårligste 
sundhed. 

Bosteder har busser stående, de må ikke bruges til at køre borgerne til idræt. Bus- 
ordninger til og fra skolerne er ikke fleksible, alle skal hjem på samme tid. Ikke plads 
til, at nogen vil dyrke idræt, inden de skal hjem. Det er også blevet sværere at søge om 
udstyr og hjælpemidler til idræt. Ledsager timerne skæres ned. Der skal vælges mellem 
en shoppetur eller idræt. Der er ikke vikarer, når personalet bliver syge, dermed kom-
mer borgerne ikke afsted til idræt. I stedet for alle de forhindringer, burde Kommunerne 
hjælpe mennesker med særlige behov. Er det rimeligt, at vi i det danske velfærdssam-
fund, har borgere som ikke er en del af foreningslivet? Ja, det koster penge nu, men 
pengene spares senere via borgenes bedre sundhed og livskvalitet. En god investering 
i fremtiden.

Afslutning
Tusinde tak skal lyde til alle vores frivillige/medspillere. Uden alle disse ildsjæle, var 
det ikke muligt at drive en klub som Parasport Aalborg. Tak til kontoret for den ser-
vice I yder for klubbens medlemmer og idrætten. Ligeledes en stor tak til personalet 
på idrætspladser og haller. Tak til Aalborg Kommune for støtte til vores aktiviteter og 
det gode samarbejde og hjælp. En tak til Parasport Danmark og til Jørn Erik Simonsen 
for hjælpen og samarbejdet. Tak til vores samarbejdsklubber, SIFA og DGI. Stor tak til 
de fonde, hjælpepakker og sponsorer, som har støttet os. Uden den økonomiske hjælp 
var det ikke muligt at dyrke flere af vores idrætsgrene. Til sidst en stor tak til klubbens 
medlemmer - uden jer var der ingen forening.
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